
 PROTOKÓŁ NR XIII/2011 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 01 grudnia 2011 roku  
w Zespole Placówek Kultury  w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności jako załącznik nr 1). 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Wojciech Smoliński 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu oraz goście ( lista obecności jako załącznik nr 2  i nr 3 ). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 10 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, otworzył 
obrady wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych, pracowników urzędu oraz gości.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował ,że na wniosek Radnej Marii Rybki 
Wiceprzewodniczącej Rady na posiedzeniu komisji, radni Rady Miejskiej w Żmigrodzie 
wycofali z porządku obrad dwa projekty uchwał: 
1) w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy 

Żmigród przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej "Dolina Baryczy" sp.zo.o. z 
siedzibą w Miliczu, 

2) w sprawie zatwierdzenia dopłaty dla odbiorców usług z zakresu zbiorowego 
odprowadzania ścieków  realizowanych przez Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej "Dolina Baryczy" sp.zo.o. z siedzibą w Miliczu, 

w związku z powyższym projekt uchwały nr 6 otrzyma nr 4, projekt uchwały nr 7 otrzyma 
nr 5 ,a projekt uchwały nr 8 otrzyma nr 6.   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował do obecnych na sesji pytanie w sprawie 
innych wniosków w sprawie  zmiany porządku obrad. 
Radni nie zgłosili  innych  wniosków do porządku obrad sesji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie porządku obrad sesji ze 
zmianą w sprawie wycofania dwóch projektów uchwał. 
Radni jednogłośnie przyjęli porządek sesji ze zmianą.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie  
w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącej 
15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie kandydatur na 
sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radna Joanna Maria Kantor zgłosiła kandydaturę Radnego  Józefa Łysikowskiego   
Radny Józef Łysikowski  wyraził zgodę dla pełnienia funkcji sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej kandydatury 
na sekretarza obrad.  
Radni jednogłośnie (15 głosami „za”) wybrali Radnego Józefa Łysikowskiego                 
na sekretarza obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Podjęcia uchwał: 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Żmigród  z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  w art.3 ust.3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012. 



Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował ,że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję z wnioskiem . 
W rozdziale XI dot. Trybu powoływania i zasad działania komisji konkursowej do 
opiniowania ofert w otwartym konkursie ofert w pkt.3 po słowie „kandydatur” dodać „w 
drodze losowania”. 
Po zmianie pkt 3 brzmi : 
Przedstawicieli organizacji pozarządowych wybiera Burmistrz  spośród zgłoszonych 
przez organizacje pozarządowe kandydatów w drodze losowania. 
Radny Damian Sułkowski zgłosił wniosek do rozdziału XI dot. Trybu powoływania i 
zasad działania komisji konkursowej do opiniowania ofert w otwartym konkursie ofert w 
pkt.2 po słowie „pozarządowych” dodać „oraz przedstawiciel Rady Miejskiej , jeżeli 
Rada takiego wytypuje”. 
Po zmianie pkt 2 brzmi : 
W skład  komisji konkursowej wchodzi trzech przedstawicieli Burmistrza oraz trzech 
przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz przedstawiciel Rady Miejskiej , 
jeżeli Rada takiego wytypuje. 
Radny Damian Sułkowski w uzasadnieniu wniosku powiedział, że komisja budżetu 
analizowała temat wyników ofert konkursowych. Osoby , które uczestniczyły w komisji 
konkursowej były zmuszone do udzielania odpowiedzi i wyjaśnień. W tym roku jeżeli 
przedstawiciel Rady będzie członkiem komisji konkursowej, zdecydowanie ułatwi to prace 
Rady. 
Radni nie wnieśli innych wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz  poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone do 
projektu uchwały: 
1.W rozdziale XI dot. Trybu powoływania i zasad działania komisji konkursowej do 
opiniowania ofert w otwartym konkursie ofert w pkt.3 po słowie „kandydatur” dodać 
„w drodze losowania”. 
Po zmianie pkt 3 brzmi : 
Przedstawicieli organizacji pozarządowych wybiera Burmistrz  spośród zgłoszonych 
przez organizacje pozarządowe kandydatów w drodze losowania. 
Wniosek przeszedł i otrzymał 13 głosów „za”,  1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący”. 
2.W rozdziale XI dot. Trybu powoływania i zasad działania komisji konkursowej do 
opiniowania ofert w otwartym konkursie ofert w pkt.2 po słowie „pozarządowych” 
dodać „oraz przedstawiciel Rady Miejskiej , jeżeli Rada takiego wytypuje”. 
Po zmianie pkt 2 brzmi : 
W skład  komisji konkursowej wchodzi trzech przedstawicieli Burmistrza oraz trzech 
przedstawicieli organizacji pozarządowych oraz przedstawiciel Rady Miejskiej , 
jeżeli Rada takiego wytypuje. 
Wniosek przeszedł i otrzymał 13 głosów „za”,  0 głos „przeciw”, 2 głosy 
„wstrzymujące”. 
Radni nie zgłosili innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały wraz z przyjętymi 
wnioskami pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”). 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.103.2011 
Projekt uchwały nr 2 w sprawie wysokości stawki opłaty adiacenckiej. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję z 30% opłatą adiacencką. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwała otrzymała : 6 głosów „za”, 
      6 głosów „przeciw”  



    3 głosy „wstrzymujące” . 
Rada Miejska w Żmigrodzie nie podjęła uchwały w sprawie wysokości stawki opłaty 
adiacenckiej. 
Projekt uchwały nr 3 w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy Żmigród  do 
zawarcia porozumienia w sprawie budowy ścieżek rowerowych trasą dawnej kolei 
wąskotorowej w powiatach trzebnickim i milickim. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za”, 
     4 głosami „wstrzymującymi”. 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.104.2011 
Projekt uchwały nr 4 w sprawie określenia wzoru deklaracji na podatek rolny, leśny 
od nieruchomości. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”), 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.105.2011 
Projekt uchwały nr 5 w sprawie określenia jednolitego wzoru  informacji w sprawie 
podatku od nieruchomości, rolnego , leśnego. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za”, 
     3 głosami „wstrzymującymi”. 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.106.2011 
Projekt uchwały nr 6 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
projekt uchwały i skierowały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za”, 
     3 głosami „wstrzymującymi”. 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XIII.107.2011 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Informacji i sprawozdań. 
Informacja Burmistrza Gminy Żmigród za okres od 03.11.2011 r. do 01.12.2011 r. 

Podjętych zostało 10 zarządzeń: 
1) w sprawie wyborów uzupełniających na Sołtysa Sołectwa Żmigród, 
2) w sprawie przedłożenia projektu wieloletniej prognozy finansowej Gminy Żmigród na 

2012 rok i lata następne, 
3) w sprawie przedłożenia projektu budżetu  Gminy Żmigród  na 2012 rok, 
4) dwa zarządzenia w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i paragrafami w 

budżecie Gminy Żmigród na 2011 rok,  
5) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy 

lokal mieszkalny położony w Żmigrodzie ul. PKWN  wraz z oddaniem  w użytkowanie 
wieczyste procentowego udziału w gruncie, 

6) w sprawie obniżenia ceny w drugim przetargu nieograniczonym na sprzedaż 



niezabudowanej nieruchomości Gminy Żmigród , położonej w granicy działki nr 138/3 
obrębu Radziądz  o pow.0.2028 ha. Cena w/w nieruchomości  to 34 tys. zł i jest 
mniejsza o 8.500,- zł w porównaniu do ceny netto w pierwszym przetargu,   

7) w sprawie obniżenia ceny w drugim przetargu nieograniczonym na sprzedaż 
niezabudowanej nieruchomości Gminy Żmigród , położonej w granicy działki nr 40/2 
obrębu Sanie  o pow.0.2856  ha. Cena w/w nieruchomości  to 22 tys. zł i jest mniejsza o 
4.700,- zł w porównaniu do ceny netto w pierwszym przetargu,   

8) w sprawie zmiany w budżecie Gminy Żmigród na 2011 r. W wyniku zmian dochody i 
wydatki zostały zwiększone o kwotę 900.868,59 zł . W wyniku zmian planowane 
dochody wynoszą 49.264.635,54 zł ,a wydatki wynoszą 52.811.355,45 zł . Deficyt 
budżetu wynosi 3.546.719,91 zł  

9) w sprawie przekazania projektów uchwał do Rady Miejskiej na sesję. 
Inne informacja: 
1) sprzedaże 

Została sprzedana kolejna trzecia działka na strefie ekonomicznej  . W dniu 22 listopada 
br. został podpisany protokół sprzedaży i w najbliższych dniach zostanie podpisany akt 
notarialny. Ponad połowa obszaru strefy oraz teren w kierunku Grądzika, został 
sprzedany. Burmistrz dodał, iż pierwsza firma ma już pozwolenie na budowę i możliwe, 
że w najbliższych dniach rozpocznie się inwestycja. Kontynuując temat Burmistrz 
poinformował o prowadzonych rozmowach  i zabiegach w kierunku pozyskania 
inwestora na kolejne 8 ha terenu strefy.  

2) ISO  
W listopadzie miało miejsce  kolejne odnowienie Certyfikatu ISO, które odnawia się co 
trzy lata. W związku w tym Urząd otrzymał na kolejne trzy lata Certyfikat ISO. Przez 
okres trzech lat co roku są przeprowadzane audyty wewnętrzne, co pozwala 
pracownikom urzędu cały czas doskonalić się.  

3) ślubowania  
Na terenie Gminy Żmigród w przedszkolach i szkołach dzieci złożyły ślubowanie , co  
pozwoliło im zostać pełnoprawnymi przedszkolakami i uczniami.  
Burmistrz skierował na ręce dyrektorów, wychowawców oraz rodziców podziękowania 
za przygotowanie uroczystości ślubowania.  

4) świetlice 
Uroczystość otwarcia świetlicy w Sołectwie Żmigródek odbyła się 26 listopada br. , która 
została zorganizowana przez mieszkańców sołectwa. Burmistrz skierował 
podziękowania za przygotowanie uroczystego otwarcia świetlicy na ręce Pani Sołtys, 
Pana Radnego i mieszkańców sołectwa.  

5) wyróżnienia  
Gmina Żmigród otrzymała wyróżnienie i została uznana najlepszą gminą w kampanii za 
wkład w budowę koalicji  społecznej, koalicji przeciw sprzedaży alkoholu osobom 
niepełnoletnim. Celem kampanii było uświadomienie szczególnie sprzedawców, aby nie 
sprzedawali alkoholu osobom nieletnim poniżej 18 roku życia. Współorganizatorem 
konkursu było Ministerstwo Sprawiedliwości,  Komenda Główna Policji i Browary 
Polskie . Nagrodę  w Warszawie odebrały Pani Możdżeń i Pani Kondracka.  

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za przekazane 
informacje.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Interpelacji i zapytań. 
Radna Maria Rybka w sprawie problemów z rejestracją telefoniczną pacjenta w PZZLA w 
Żmigrodzkie .Czy są możliwości , usprawnienia rejestracji telefonicznej dla pacjentów. 
Pani Urszula Musiał Dyrektor PZZLA poinformowała ,że od poniedziałku tj.5 grudnia br. 
będą funkcjonowały dwa telefony , co pozwali dla dwóch osób jednocześnie zarejestrować 
się do lekarza. 



Radni nie wnieśli innych Interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Wolnych wniosków. 
Pan Waldemar Wysocki Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Trzebnickiego na ręce 
Pana Jana Czyżowicza Przewodniczącego Rady Miejskiej w Żmigrodzie i wszystkich 
radnych złożył dwa wnioski: 
1) w sprawie  zmiany nazw ulic w Żmigrodzie.  
2) w sprawie zobowiązania Pana Burmistrza przez Radę Miejską w Żmigrodzie do 

usunięcia ze żmigrodzkiej baszty  tablicy gloryfikującej zwieńczenie działań koalicji 
antynapoleońskiej  i planu wojenny , który ostatecznie doprowadził do klęski Napoleona 
i tym samym upadku polskich nadziei na niepodległość . 

Pan Waldemar Wysocki Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Trzebnickiego odczytał 
w/w wnioski ( kserokopie wniosków stanowią załącznik do protokołu ). 
Pan Waldemar Wysocki w uzasadnieniu wniosku w sprawie zmiany nazw ulic przytoczył 
atr.256 Kodeksu Karnego  
Kto publicznie propaguje faszystowski lub inny totalitarny ustrój państwa lub nawołuje do 
nienawiści na tle różnic narodowościowych, etnicznych, rasowych, wyznaniowych albo ze 
względu na bezwyznaniowość, podlega grzywnie, karze ograniczenia wolności albo 
pozbawienia wolności do lat 2. 
Kontynuując temat Pan Waldemar Wysocki powiedział, że tablice z nazwami ulic zostały 
zwieszone w 1945 roku. Nie musimy czekać do czasu,  aż będzie zakaz używania nazw 
kojarzonych z totalitaryzmem, ponieważ wówczas  gminy zostaną zobowiązane do zmiany 
nakazanych ustawą. Pan Waldemar Wysocki zwrócił się do Radnych, aby nie czekać, aż 
ktoś nakaże zmianę nazw ulic, ale  do tematu podejść i rozpatrzyć wniosek . 
Pan Waldemar Wysocki Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Trzebnickiego 
poinformował, że drugi wniosek  również,  złożył w Radzie Powiatu Trzebnickiego , aby 
Rada wystąpiła do Rady Miejskiej w Żmigrodzie i do Pana Burmistrza w sprawie zdjęcia  
tablicy z muru baszty . 
Pan Waldemar Wysocki podziękował, za umożliwienie jemu złożenie i odczytanie 
wniosków.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz   podziękował Panu Waldemarowi Wysockiemu 
Radnemu Powiatu Trzebnickiego za złożone wnioski. Przewodniczący rady poinformował, 
że wnioski odczytane przez Pana Waldemara Wysockiego radni otrzymali przed sesją.  
Radny Damian Sułkowski w odniesieniu do wniosku w sprawie zmiany nazw ulic 
powiedział, iż również uważa ,że nazwy ulic powinny być zmienione. Jednak zmiana 
nazwy ulic wiąże się z kosztami , które niestety poniosą mieszkańcy. Może Pan Burmistrz 
powinien się nad tym zastanowić , bo pomysł jest dobry tylko kto za to zapłaci. Zmiana 
nazwy ulicy wiąże się ze zmianą dokumentów, a to są koszty. Radny zwrócił się do Pana 
Burmistrza z zapytaniem , czy gmina mogłaby pokryć większość kosztów związanych ze 
zmianą nazwy ulic . 
Radny Damian Sułkowski w sprawie zdjęcia tablicy z muru baszty zapytał , co na to 
konserwator . Ponadto tablica ma wartość historyczną. Radny odniósł się do podobnych 
sytuacji, które mają miejsce za granicami naszego kraju , gdzie występują nieprzychylne 
symbole Polskie jak we Lwowie czy Katyniu. Radny dodał, że chciałby tym dać przykład 
dla innych krajów ,że należy uszanować prawdę może nie do końca  przychylną dla nas , 
a jest to historia. 
Burmistrz Robert Lewandowski wniosek wpłynął dziś i został skierowany na ręce 
Przewodniczącego Rady. Zapewne Przewodniczący i Rada będzie temat  konsultował z 
Burmistrzem. Na pewno ze strony wnioskodawcy jest oczekiwane odniesienie się do 
wniosku na piśmie i tak też będzie . 
Wniosek dotyczący zmiany nazwy ulic jest tematem złożonym prawnie i ekonomicznie. 
Burmistrz Robert Lewandowski przypomniał, że kilka lat temu gmina konsultowała temat 



zmiany nazwy ulic PKWN z mieszkańcami. Mieszkańcy jednoznacznie opowiedzieli się na 
NIE ze względów ekonomicznych. Ze względów prawnych gmina nie może zapłacić za 
wymianę dokumentów za mieszkańców, a przy ulicy PKWN mieści się bardzo dużo 
działalności gospodarczych.  Burmistrz dodał, że urząd zajmie się sprawą . Może sprawą 
powinno zająć  się Państwo i zwolnić mieszkańców z kosztów przy tego typu zmianach. 
Wtedy zmiana nazw ulic będzie bardziej akceptowana społecznie. Burmistrz dodał, że 
Wnioskodawca na piśmie otrzyma odpowiedź na złożone wnioski  
Burmistrz Robert Lewandowski powiedział, iż w sprawie tablicy głos zabierze Pan 
Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza.  
Na zakończenie Burmistrz zwrócił się do Radnego Waldemara Wysockiego z prośbą, czy 
może  liczyć na jego dynamizm również, w innych ważnych sprawach dla  gminy Żmigród 
na poziomie powiatu np. budowy lub remontu dróg powiatowych. 
Burmistrz ze swojej  strony zadeklarował pomoc, żeby wspólnymi siłami czynić wszystko 
dla dobra mieszkańców Gminy Żmigród. Burmistrz wspomniał, ze wielokrotnie był 
inicjatorem wielu działań ,dzięki którym  dużo inwestycji powiatowych było realizowanych 
na terenie gminy  lub przynajmniej w równych proporcjach, co w innych gminach powiatu 
trzebnickiego .      
Z-ca Burmistrza Zdzisław Średniawski  
W odniesieniu do wniosku Pana Waldemara Wysockiego powiedział, że gratuluje Mu 
refleksu szachisty. Tablica została powieszona 12 lipca 1913 roku przez rodzinę 
Hadfieldów dokładnie w setną  rocznicę tego faktu historycznego . Faktem historycznym 
jest to ,że na zamku w Trachenbergu dziś Żmigrodzie został podpisany protokół 
Trachenberski , w którym uczestniczyli przedstawiciele Prus, Rosji ,Austrii, Szwecji  i  
Wielkiej Brytanii, gdzie uzgodniono kampanię antynapoleońską. Natomiast Polacy z 
Napoleonem wiązali ogromne nadzieje związane z uzyskaniem niepodległości.  Dokładnie 
13 lipca 1998 roku tablica została ufundowana i  ponownie zawieszona przez rodzinę 
Hatzfeldtów , w której brał udział jako Burmistrz Gminy Żmigród, udział  brali również, 
przedstawiciel Wojewody Pan Marek Maciejak  , Przewodniczący Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego Pan Leon Kieres oraz Konsul Generalny Niemiec . Tablica ponownie 
została zawieszona za zgodą władz rządowych, wojewódzkich i za zgodą konserwatora 
zabytków. Nad faktami historycznymi nie da się dyskutować, można mieć stosunek 
negatywny lub pozytywny, ale jest to indywidualna kwestia Polaków. Burmistrz przytoczył 
kilka faktów historycznych : rok 1939 Polacy pozostawieni przez swoich sojuszników , 
Francję i Anglię, kolejny rozbiór Polski dokonany w Jałcie i Teheranie  przez naszych 
sojuszników ,jak Polacy dziś oceniają te wydarzenia. Pewne fakty historyczne nie dadzą 
się do końca interpretować, a fakt historyczny zawieszenia tablicy na murach zamku  miał 
miejsce tu w Żmigrodzie . Na zakończenie wypowiedzi Burmistrz Zdzisław Średniawski 
powiedział, że jest dla niego niezrozumiałe  porównanie  ulicy Janka Krasickiego, czy 22 
lipca z faszystowskimi hasłami,  ale każdy ma inne skojarzenia.  
Radny Józef Łysikowski 
Na pewno dyskusja nad zmianami nazw ulic, będzie toczyła się na komisjach z udziałem 
wnioskodawcy Panem Waldemarem Wysockim. Radny dodał, że jego zdaniem nie godzi 
się,  aby „przechodzoną” ulicę nazwać dla uczczenia pamięci Papieża, jeżeli już to 
powinna to być nowa reprezentacyjna ulica .Jeżeli temat będzie omawiany to powinien ten 
aspekt być brany pod uwagę. 
Pan Waldemar Wysocki Radny Powiatu Trzebnickiego powiedział, że angażuje się w 
sprawy gminy Żmigród, aby jak najwięcej inwestycji powiatowych było realizowanych w 
naszej gminie. Radni wystąpili do powiatu ,w sprawie wskazania inwestycji , które będą 
realizowane w gminach na terenie Powiatu Trzebnickiego . W inwestycjach pierwsze 
miejsce zajmuje Wisznia Mała, ostatnie Prusice ,a przedostatnie Żmigród. Pan Waldemar 
Wysocki powiedział, że jeżeli zostanie zaproszony na komisję, gdzie będą omawiane jego 
wnioski to przedstawi radnym  zestawienie inwestycji realizowanych przez powiat, dodał, 



że nie jest to dzielone sprawiedliwie . Na zakończenie Pan Wysocki powiedział, że 
deklaruje ,iż cały swój dynamizm  skieruje,  żeby środki szły do gminy Żmigród. W 
odniesieniu do wypowiedzi Pana Zdzisława Średniawskiego powiedział, że refleks 
szachisty nie ma nic wspólnego z jego wnioskiem . Natomiast propozycja zmiany nazwy 
ulic jest jego propozycją i jest do dyskusji. Nie czekajmy ,aż każą nam na siłę zmienić 
nazwy ulic.    
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w sprawie złożonych wniosków przez Pana 
Waldemara Wysockiego powiedział, iż uważa, że właściwą komisją do zajęcia się 
tematem jest Komisja Socjalna, Zdrowia  Oświaty , Kultury, Kultury Fizycznej i 
Bezpieczeństwa Publicznego Oświat, która po otrzymaniu stanowiska Pana Burmistrza na 
swoje posiedzenie zaprosi wnioskodawcę i wypracuje stanowisko, które przedstawi 
Radzie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że w związku ze zbliżającym się 
zakończeniem kadencji Młodzieżowej Rady Miejskiej w Żmigrodzie oraz rozpisaniem 
nowych wyborów do Rady , poprosił o zabranie głosu Pana Karola Dudziaka 
Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miejskiej w Żmigrodzie. 
Pan Karol Dudziak Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miejskiej w Żmigrodzie. 
Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miejskiej w Żmigrodzie skierował bardzo serdeczne 
podziękowania na ręce Pan Jana Czyżowicza Przewodniczącego Rady, Pana Roberta 
Lewandowskiego Burmistrza Gminy Żmigród, Pana Wojciecha Smolińskiego Sekretarza 
Gminy Żmigród za udział w Konferencji Młodzieżowej Rady . Przewodniczący 
Młodzieżowej Rady Miejskiej poinformował o rozpisaniu nowych wyborów na nową 
kadencję, które odbędą się  21 grudnia br. i zwrócił się do Dyrektorów Szkół o 
wyrozumiałość  w stosunku do uczniów w dniu wyborów. 
Radny Jan Gmyz w sprawie wymiany  syfonu w świetlicy w Saniach , który nie został 
wymieniony , ale został zlikwidowany. Dlaczego syfon został zlikwidowany.  
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK 
Temat został poruszony trzy miesiące temu i został załatwiony. Kanalizacja została 
zamknięta  , ponieważ stwierdzono ,że jest niepotrzebna . 
Sołtys z Korzeńska poruszył temat pism , które złożył  do urzędu w 2008 roku w sprawie 
Wiejskiego Domu Kultury w Korzeńsku. W 2009 roku ponownie złożył  pismo do urzędu w 
sprawie Centrum Kształcenia , na które otrzymał odpowiedź. W odpowiedzi został 
poinformowany , że ZPK jest zarządcą Centrum. Dziś Centrum jest zamknięte od 
dłuższego czasu , gdzie jest 10 stanowisk komputerowych. Sołtys wspomniał o kolejnym  
piśmie wysłanym do Pana burmistrza 10 października br. dotyczyło dyrekcji ZPK , która 
ma wpływ na świetlice ,do dnia dzisiejszego brak odpowiedzi . Sołtys w poruszonych 
sprawach zaznaczył, że Wiejski Dom Kultury w Korzeńsku nie do końca jest wykorzystany. 
Brak zajęć , które interesują dzieci i młodzież np. nauka tańca. W rozmowie z Dyrektorem 
ZPK nauka tańca miała rozpocząć się we wrześni br. do dnia dzisiejszego zajęć tych nie  
ma . Dni i godziny otwarcia  Wiejskiego Domu Kultury są nietrafione , ponieważ w soboty i 
niedziele jest zamknięte ,a młodzież nie ma co ze sobą zrobić. Sołtys wspomniał o historii 
WDK w Korzeńsku, że byli znani   i chcą to aktywować. Sołtys dodał, że wini dyrekcję ZPK 
za opieszałość w działaniu i zwrócił się do Rady o przyjrzenie się tematowi. 
Radny Damian Sułkowski poruszył temat wniosku radnego Jana Gmyza , który nie może 
sprawy załatwić i mówi o niej na kolejnych sesjach  Czy to jest takie śmieszne, jak my się 
zachowujemy , czy nie powinniśmy okazać szacunek dla Pana Radnego.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Damiana 
Sułkowskiego powiedział, iż nie zauważył braku szacunku w stosunki do Radnego Jana 
Gmyza ,a również śmiechu. 
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK  
W odniesieniu do wystąpienia Sołtysa z Korzeńska  powiedział ,że nie wie co jest nie tak, 
ponieważ Korzeńsko ma najwięcej prowadzonych zajęć. Dziwi się stawianym zarzutom 



przez Sołtysa, że w świetlicy w Korzeńsku nic się nie dzieje.  Pan Sołtys proponuje ,żeby 
świetlica była otwarta w soboty i niedziele , ale kosztem otwarcia świetlicy w sobotę i 
niedzielę, niektóre zajęcia prowadzone w tygodniu nie będą się odbywać. Osoba , która 
opiekuje się świetlica ma za zadanie otwieranie , sprzątanie i palenie  w centralnym . 
Dyrektor ZPK dodał, że nie do końca wie jaką wizję ma Pan Sołtys i Rada Sołecka w 
stosunku do obiektu. Dyrektor dodał, że jeżeli są pomysły to on jest otwarty i zaprasza do 
siebie. Kończąc dyrektor dodał, że jeżeli Rada będzie sobie życzyła na komisji 
porozmawiać na temat Wiejskiego Domu Kultury w Korzeńsku  to on jest gotowy do 
takiego spotkania . 
Sołtys z Korzeńska wspomniał o zajęciach , które są prowadzone w świetlicy w 
Korzeńsku , ale do dnia dzisiejszego nie ma zajęć z tańca , które miały być. Sołtys 
ponownie poruszył temat zamkniętej świetlicy w sobotę i niedzielę, kiedy młodzież 
mogłaby spędzić tam wolny czas oraz zarzucił dyrekcji ZPK zbyt mało troski o ich Wiejski 
Dom Kultury.  
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK  
Ponownie powiedział, że jeżeli świetlica będzie otwarta w sobotę i niedzielę , będzie to 
kosztem innych dni tygodnia, kiedy będzie zamknięta. Jeżeli Pan Sołtys przychodzi i prosi 
o coś to zawsze jest   realizowane. Nie rozmawiał Pan ze mną o tańcach i grze na gitarze , 
ale jeżeli jest takie zapotrzebowanie  to dyrekcja ZPK jest otwarta, ponieważ nie będzie  
problemu z wysłaniem instruktora do Korzeńska. Dyrektor dodał, że zwracał się do 
sołtysów w sprawie zapotrzebowania  na zajęcia. Jeżeli sołtysi zgłaszają potrzebę 
zorganizowania zajęć dla mieszkańców , to takie zajęcia się odbywają . Dyrektor zaprosił 
Pana Sołtysa do siebie na rozmowę.  
Radny Jan Gmyz w sprawie likwidacji kratki ściekowej w kuchni w świetlicy w Saniach. 
Mieszkańcy   mają pretensje ,że została zlikwidowana , ponieważ jest potrzebna . Zamiast 
wymienić syfon, została zatkana kanalizacja. 
Radny Henryk Bagiński powiedział, że chce zwrócić uwagę na niepokojący fakt. 
Rozcząsamy sprawę skutków ,a nie przyczyny. Na pisma Sołtysa z roku 2008 nikt nie 
udzielił odpowiedzi. Ostatnio Rada zajmowała się skargą i uznała ją za zasadną , 
ponieważ odpowiedź na pismo nie zostało udzielona w terminie.  Pan Burmistrz składając 
informację z prac wspomniał o przedłużonym Certyfikacji ISO ,a tam pierwszą sprawą jest 
odpowiadanie w terminie na pisma. Radny zwrócił się do Pana Burmistrza  
o dotrzymywanie pewnych standardów, jeżeli chodzi o administrację . 
Burmistrz Robert Lewandowski 
1.W sprawie wypowiedzi Radnego Henryka Bagińskiego powiedział, że na ten moment nie 
może się odnieś do sprawy , ponieważ musi sprawę sprawdzić i wyjaśnić. Burmistrz dodał, 
iż uważa ,że odpowiedzi na pisma należy udzielać w terminie.  
Burmistrz powiedział, że dziwi jego wystąpienie Pana Sołtysa. Słuchając Pana można 
wywnioskować ,że w Korzeńsku nic się nie dzieje ,a zarazem Pan mówi o imprezach , 
które odbyły się w Korzeńsku. Wiejski Dom Kultury w Korzeńsku jest po to ,żeby służyć 
mieszkańcom  . Nikt na siłę nie zamyka mieszkańcom świetlic, a zarazem ze strony 
mieszkańców  powinno być dużo inicjatywy .Burmistrz w sprawie zajęć na świetlicach 
powiedział, że większość sołtysów chciałaby dużo zajęć na świetlicach  nieodpłatnie, więc 
może należy na szeroko pojęta kulturę przeznaczyć 20 milionów złotych i ograniczyć 
inwestycje. Trzeba mieć świadomość taką ,że pewne rzeczy kosztują. Na pewno w dużych 
miastach nie ma tak szeroko dostępnej kultury nieodpłatnej, jaka jest na terenie naszej 
gminy . Kiedyś wszystko było nieodpłatnie, to do czego to Polskę doprowadziło, że 
musimy od nowa wszystko budować. Burmistrz wspomniał o nie podjętej przez Radę 
opłacie adiacenckiej  , to są utracone w przyszłości dochody – korzyści dla gminy. 
Burmistrz dodał, że temat opłaty adiacenckiej będzie forsował, aby do niego wrócić.  
Burmistrz powiedział, że jeżeli komisja będzie chciała się zając tematem WDK w 
Korzeńsku , to temat należy wyjaśnić . 



2.W sprawie wniosku Radnego Jana Gmyza Pan Burmistrz powiedział ,że jest to temat z 
którym Pan wraca ,a Dyrektor ZPK powiedział, że sprawa kanalizacji w świetlicy jest 
załatwiona .Burmistrz kończąc dodał, że zapewne każdy z radnych ma ważniejsze tematy,  
ale ich na sesji nie porusza . 
Sołtys z Korzeńska wyjaśnił, że w Korzeńsku dużo się dzieje i jest to na stronie 
internetowej Sołectwa udokumentowane. Życie kulturalne w Korzeńsku kwitnie. Należy 
postawić pytanie, dlaczego nie mamy żadnego wsparcia ze strony Dyrekcji ZPK. Sołtys 
dodał, że on nie woła o pieniądze. 
Radny Jan Gmyz ponownie zabrał głos i powiedział ,że jego sprawa nie jest błaha, i 
ciągnie się latami.  
Sołtys z Kanclerzowic  
Radny Jan Gmyz porusza tą samą sprawę na każdej sesji , choć sołtysom radził wiele 
spraw załatwić we własnym zakresie. Może niech Radny sam zrobi ten syfon.  
Pan Dariusz Skiba Dyrektor ZPK  
Wyjaśnił, że syfon został zlikwidowany za zgodą Pani Sołtys. Dyrektor poprosił Panią 
Sołtys o potwierdzenia . Sołtys Sołectwa Sań odpowiedziała TAK. Na zakończenie 
Dyrektor ZPK powiedział, że temat syfonu ustali z Panią Sołtys. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podsumowując temat w sprawie WDK w 
Korzeńsko powiedział, że Dyrektor ZKP spotka się z Panem Sołtysem, żeby temat 
załatwić . W wypadku niepomyślnego załatwienie sprawy, proszę Pana Sołtysa o 
skierowanie pisma do Rady Miejskiej w Żmigrodzie .  
Sołtys z Węglewa i Żmigródka powiedziały , że na sesji omawia się ważne sprawy ,a 
tematy poruszone dziś na sesji powinno być załatwione w kontaktach osobistych z 
dyrekcją ZPK.   
Radni nie wnieśli innych Wolnych wniosków . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
przyjęcia protokołu z poprzedniej  sesji XII.  
Radni nie wnieśli  uwag do protokołów. 
Protokoły nr XII został przyjęty 14 głosami „za” . 
 Radny Leszek Kraszewski zwolnił się z sesji.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 
Informacji i komunikatów przewodniczącego 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że na wniosek Radnych dwa 
projektu uchwał dotyczące taryfy za ścieki i dopłaty do ścieków zostały zdjęta z obrad 
dzisiejszej sesji. Natomiast w krótkim terminie musimy do nich wrócić , dlatego będzie 
potrzeba zwołania sesji nadzwyczajnej na dzień 8 grudnia br.  na której spotkają się Radni 
z Kierownictwem Urzędu. Radni stosowne dokumenty otrzymają . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku obrad 
zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XIII SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1145. 
Protokołowała:  
M. Schnitzer 
 

 
 

 
 

 

 

 



 

 

 
 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 


